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Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska,              

z dnia 18.01.2021 r. od godz. 13:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

W posiedzeniu uczestniczyli: przewodniczący komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr Mądrzyński, radna Maria Wolsztyńska, 

radna Aleksandra Lubońska, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska, Kierownik  

Referatu Inwestycji Sonia Topolewska, Starszy Specjalista ds. gospodarki komunalnej i 

mieszkaniowej Kornelia Łukaszewska, Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak, Kierownik 

Referatu Organizacyjnego Łukasz Czyżewski.  

Posiedzenie otworzył i prowadził przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski, który powitał wszystkich radnych 

uczestniczących w posiedzeniu komisji w trybie zdalnym i przedstawił tematykę posiedzenia. 

Tematyka: 

1. Analiza budżetu na rok 2021, 

2. Plan realizacji inwestycji drogowych 2021, 

3. Materiały na sesję, 

4. Wolne wnioski, pytania.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przekazał, że w związku z wnioskiem 

Przewodniczącego Rady z ostatniej sesji analiza budżetu, jak i plan realizacji i projekty uchwał 

będą omawiane wyłącznie w zakresie kompetencji Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska.  

Ad. 2. Sonia Topolewska Kierownik Referatu Inwestycji przekazała, że aktualnie 

opracowywany jest plan zamówień publicznych na 2021 rok.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski prosił o przedstawienie informacji na temat 

wstrzymanych inwestycji.  

Sonia Topolewska Kierownik Referatu Inwestycji przekazała, że dwie inwestycje zostały 

przedłużone. Jest to kanalizacja deszczowa w ulicy Centralnej i ul. Modrej w Białych Błotach. 

Do wykonania na tych ulicach pozostało oznakowanie poziome, jak również zostało 

przedłużone na ul. Olchowej w Białych Błotach, do wykonania pozostało kilka metrów 

połączenia z ulicą Jutrzenki. Przy sprzyjających warunkach pogodowych prace będą 

realizowane. Pozostałe zadania kontynuowane z poprzedniego roku realizowane są zgodnie z 

harmonogramem.  

Radna Maria Wolsztyńska pytała o ulice Olchową, na której zostały przerwane prace. Czy w 

związku z tym powstały utrudnienia dla mieszkańców. Pytała o inwestycje zaplanowane w 

Białych Błotach w roku bieżącym ulice Chełmska, Chmielarska, Cedrowa, Drzewna i Daliowa. 

Pytała kiedy nastąpi zwrot kwot, ponieważ uważa, ze kosztorysy były przeszacowane.   

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odpowiedziała, że ulica Olchowa ma 

wykonaną kostkę brukową wraz ze zjazdami na całej swojej długości, jest przejezdna i nie 

wpływa na utrudnienia przejazdu przez mieszkańców. Do wykonania pozostał niewielki 

odcinek w połączeniu z ulicą Jutrzenki. Ulica Chełmska, Chmielarska i Cedrowa została 

podpisana umowa, przekazany plac budowy, wykonawca rozpoczął już pierwsze prace. 

Oferta wykonawcy opiewa na około 900 000 zł, w budżecie zabezpieczona jest kwota 

1 100 000 zł na ewentualne roboty dodatkowe. Dofinansowanie z Funduszu Dróg 

Samorządowych  gmina uzyskała w zeszłym roku. Całkowity koszt wynosi 900 000 zł z czego 

50% jest dofinansowania. Na ul. Drzewną i Daliową jest również dofinansowanie 50%. 
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Realizacja ul. Drzewnej jest w zaawansowanym etapie, ulica Daliowa będzie wykonana w 

drugiej kolejności.  

Radna Ilona Nowakowska pytała, czy ruszył program Fundusz Dróg Lokalnych.    

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odpowiedziała, że nie posiada informacji, iż 

taki program jest ogłoszony.  

Radny Zbigniew Moroz pytał o sieć odwodnienia na ul. Baryckiej i ul. Czerska. 

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska potwierdziła, że do wykonania pozostał III 

etap inwestycji kanalizacji deszczowej na ul. Baryckiej.  

Radny Piotr Mądrzyński pytał o przetarg na ul. Kadetów. 

Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska przekazała, że w dniu 19.01.2021 r. nastąpi 

otwarcie ofert.  

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski zapytał o realizację projektu ul. Orzechowej i ul. 

Jaworowej w Zielonce. Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odpowiedziała, że 

projekt ulicy Orzechowej jest w opracowaniu, termin jego wykonania to 30 czerwca 2021 r. 

Odnośnie ul. Jaworowej, projekt jest opracowany w odcinku pierwszym, ok. 400 m, drugi 

odcinek- do ul. Jodłowej jest nadal w opracowaniu. Procedury dot. decyzji ZRID zostały 

przedłużone.  

Radna Maria Wolsztyńska zadała pytanie dotyczące ul. Bajecznej- kiedy będzie ogłoszony 

przetarg? Kierownik Referatu Inwestycji Sonia Topolewska odpowiedziała, że zależy to od 

planu przygotowanego przez Kierownika Referatu Zamówień Publicznych, który zostanie 

opublikowany 28 stycznia 2021 r.  

Ad. 1. Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski poprosił Skarbnik Gminy Katarzynę 

Strzygocką- Kowalską o przedstawienie informacji dot. budżetu. Skarbnik Gminy 

odpowiedziała, że projekt budżetu i budżet został omówiony szczegółowo, nie ma potrzeb 

omawiać go po raz kolejny. Przewodniczący Komisji zadał pytanie dot. kwot wydatków 

majątkowych na inwestycje drogowe zaplanowanych na rok 2021. Skarbnik Gminy 

odpowiedziała, że wszystkie kwoty są wymienione  w załączniku nr 4 do uchwały 

budżetowej, dotyczące dróg i wszystkich innych zadań inwestycyjnych. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski podsumował, że z wystąpienia Skarbnik Gminy 

wynika, że wszelkie wątpliwości ma rozwiać odesłanie do uchwały budżetowej. Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka- Kowalska potwierdziła, że po to został uchwalony budżet, po to 

posiada taki kształt informacji i ilość załączników, aby można było wszelkie informacje 

przeanalizować pod każdym kątem. 

Ad. 3. Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski poprosił Starszego Specjalistę ds. 

gospodarki komunalnej i mieszkaniowej Kornelię Łukaszewską o omówienie dwóch 

projektów uchwał dotyczących wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 

gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej. Pani Kornelia Łukaszewska omówiła projekty uchwał. Pierwszy projekt uchwały 

dotyczy nieruchomości położonej w Cielu, działki nr 143/22. Właściciel działek 143/19; 

143/18 i 143/20 zwrócił się do Urzędu Gminy celem sprzedaży działki nr 143/22 w trybie 

bezprzetargowym.  

Głosowano stanowisko komisji  dot. uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 

trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 
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Głosowanie za: 4 radnych   

Radny Łukasz Wyszomirski, radny Zbigniew Moroz, radna Ilona Nowakowska, radny Piotr 

Mądrzyński. 

Stanowisko Komisji jest jednomyślne w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej. 

Pani Kornelia Łukaszewska omówiła drugi projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. Najpierw zrealizowano podział nieruchomości, 

który jest zgodny z mpzp. Chodzi o mpzp „Lisi Ogon Południe”. Tereny wnioskodawcy 

oznaczone są symbolem  6P/U.  Działki podlegające sprzedaży to 262/3 i 262/4. Jest to 

obecnie ul. Wyczynowa. Działki 265/1 i 265/2 też będą zbyte na rzecz właścicieli 

nieruchomości przyległych. Te działki to jest rów melioracyjny.  

Głosowano stanowisko komisji  dot. uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 

trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

Głosowanie za: 4 radnych.   

Radny Łukasz Wyszomirski, radny Zbigniew Moroz, radna Ilona Nowakowska, radny Piotr 

Mądrzyński. 

Stanowisko Komisji jest jednomyślne w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej. 

Kierownik Referatu Organizacyjnego Łukasz Czyżewski omówił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia przepisów porządkowych związanych z przewozem osób i ładunków 

taksówkami na terenie gminy Białe Błota.  

Głosowano stanowisko komisji  dot. uchwały w sprawie wprowadzenia przepisów 

porządkowych związanych z przewozem osób i ładunków taksówkami na terenie gminy 

Białe Błota. 

Głosowanie za: 4 radnych.   

Radny Łukasz Wyszomirski, radny Zbigniew Moroz, radna Ilona Nowakowska, radny Piotr 

Mądrzyński. 

Stanowisko Komisji jest jednomyślne w sprawie wprowadzenia przepisów porządkowych 

związanych z przewozem osób i ładunków taksówkami na terenie gminy Białe Błota. 

Ad. 4. Głos zabrał radny Zbigniew Moroz w temacie nowego ronda turbinowego. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski przypomniał, że należy przygotować koncepcję 

dotyczącą obwodnicy. W połowie roku zwrócono się o korektę budżetu, żeby środki na 

koncepcję przesunąć na rok bieżący. Głos zabrała Zastępca Wójta Anna Jankowska- Cepak 

udzielając odpowiedzi w zakresie koncepcji. W zeszłym roku zaczęły się prace związane z 

przygotowaniem przetargu, zostało podpisane porozumienie ze wszystkimi stronami, 

przygotowany jest opis zamówienia, który musiał być poddany konsultacjom. Została także 

przygotowana specyfikacja do przetargu, to wszystko musi być konsultowane ze wszystkimi 

stronami porozumienia. Referat Zamówień Publicznych przygotowuje postępowania dla 

całego Urzędu, nie tylko do zadań inwestycyjnych. Przewodniczący Komisji zadał pytanie- jak 

długo trwa przygotowanie takiej koncepcji, czy to będzie jedna koncepcja? Zastępca Wójta 
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Anna Jankowska- Cepak odpowiedziała, że jest to koniec roku, koniec listopada, grudzień. To 

będzie jedna koncepcja, która będzie przewidywała kilka wariantów. Radny Zbigniew Moroz 

zapytał, kto wchodzi w skład porozumienia? Zastępca Wójta Anna- Jankowska Cepak 

odpowiedziała, że stronami porozumienia jest Zarząd Dróg Wojewódzkich, miasto Bydgoszcz 

i powiat. Białe Błota są liderem postępowania na wyłonienie wykonawcy koncepcji.  

Radna Maria Wolsztyńska zadała pytanie- co z nazwą ronda? Zastępca Wójta Anna 

Jankowska- Cepak odpowiedziała, że cała dokumentacja związana z wyborem nazwy ronda 

została przekazana Przewodniczącemu Rady Gminy, który zastrzegł  wybór ostatecznej 

nazwy ronda Radzie Gminy. Radna Aleksandra Lubońska poinformowała, że ZHP nie dostał 

żadnej odpowiedzi. Przewodniczący Komisji zasugerował, że trzeba pomyśleć o ruchu na ul. 

Duńskiej, Centralnej, Chlebowej. Radna Aleksandra Lubońska zapytała, co się dzieje w 

sprawie działek, gdzie były wysypiska i co się dzieje w sprawie opon wyrzuconych w 

okolicach cmentarza? Przewodniczący Komisji odpowiedział, że ówczesny zastępca wójta 

Jarosław Gołębiewski w sprawie ul. Cedrowej został odnaleziony właściciel, który jest 

uprawniony do sprzątnięcia działki. Jeśli chodzi o ul. Cynową, to przebywają tam osoby obce, 

które tego zaśmiecania dokonują, a właściciel złożył odwołanie w sprawie nałożonego 

obowiązku opróżnienia tego wysypiska. Radny Zbigniew Moroz odpowiedział, że w zakresie 

opon, to są one nie do ruszenia, PSZOK ich nie przyjmie, bo są poprzecinane na pół.  Komisja 

postanowiła zająć się utylizacją opon we własnym zakresie, tj. oddać je do wulkanizatora. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że mieszkaniec Łochowa poinformował, że jest 

problem z odśnieżaniem ulic i chodników, bliska mu osoba doznała kontuzji.  

Głosowano wniosek w sprawie zmiany zadania w budżecie dotyczącego projektu ulic w 

Zielonce-  z ul. Pszennej na ul. Ziarnistą. 

 Głosowanie za: 4 radnych.   

Radny Łukasz Wyszomirski, radny Zbigniew Moroz, radna Ilona Nowakowska, radny Piotr 

Mądrzyński. 

Głosowano wniosek w sprawie zmiany zadania w budżecie dotyczącego projektu ulic w 

Zielonce-  z ul. Dzięciołowej na ul. Szpakową. 

Głosowanie za: 4 radnych.   

Radny Łukasz Wyszomirski, radny Zbigniew Moroz, radna Ilona Nowakowska, radny Piotr 

Mądrzyński. 

Przewodniczący Komisji podkreślił, że wybór ulic został lepiej dopasowany do istniejącej 

infrastruktury, kwoty przeznczone na zadania pozostają bez zmian. 

Na tym zakończono posiedzenie komisji. 

Protokołowała: 

A.Laskowska 

Przewodniczący Komisji  

Łukasz Wyszomirski  

 


